

臺灣獎學金及華語文獎學金畢（結）業生 傑出表現獎評選要點

Guidelines for Selection of Taiwan Scholarship and Huayu Enrichment Scholarship Graduating (Completing) Students with Outstanding Performance

102年3月18日101學年度第五次工作會議通過

Passed at Fifth Working Meeting of 2012-13 Academic Year on March 18, 2013

103年3月18日102學年度第四次工作會議修正通過

Revised and Passed at Fourth Working Meeting of 2013-14 Academic Year on March 18, 2014

104年3月5日103學年度第四次工作會議修正通過

Revised and Passed at Fourth Working Meeting of 2014-15 Academic Year on March 5, 2015

106年12月19日106學年度第三次工作會議修正通過

Revised and Passed at Third Working Meeting of 2017-18 Academic Year on December 19, 2017

第一條：為表揚臺灣獎學金與華語文獎學金受獎學生於來臺就學期間在校及課外活動之傑出表現，特訂定本要點。

Article 1: These Guidelines are established to recognize the excellent academic and extracurricular performance of Taiwan Scholarship and Huayu Enrichment Scholarship students during their period of study in Taiwan.

第二條：由臺灣獎學金及華語文獎學金計畫辦公室籌組評選小組，邀集相關領域學者專家代表三至五人組成「臺灣獎學金及華語文獎學金畢（結）業生傑出表現獎評選小組」（以下簡稱評選小組），訂定評選標準、受獎員額及遴選傑出表現學生。

Article 2: The Taiwan Scholarship and Huayu Enrichment Scholarship Program Office convenes a Taiwan Scholarship and Huayu Enrichment Scholarship Graduates (Completers) Excellent Performance Selection Committee (hereafter referred to as Selection Committee) comprising three to five scholars or specialists from related fields, sets selection standards and the quota of outstanding performance awards to be presented.

第三條：每年由臺華獎辦公室檢送「畢（結）業生傑出表現獎推薦表」給予獎學金畢（結）業生所就讀之學校，請學校推薦該年度臺灣獎學金畢業生及/或華語文獎學金結業生具下列各類別表現傑出者，並詳列其優秀表現事蹟，檢附相關佐證資料一式五份，寄回銘傳大學臺灣獎學金及華語文獎學金計畫辦公室由評選小組審查；每位受獎生僅可報名單項類別，各校可推薦臺獎生以五名為限；華獎生以三名為限（被推薦者之推薦表、有關資料影本等表件，不另退還，由臺灣獎學金及華語文獎學金計畫辦公室備查）。

（一）服務類：在學期間積極參與各項校內外服務性活動，熱心公益、並具有犧牲奉獻及無私精神者。

（二）學藝類：在學期間成績表現優異，連續兩學期學業成績名列全系前三名，或參加校內外各項競賽，獲致優異成績者。

（三）特殊表現獎：未能歸入以上類別，但其優良事蹟足為同儕楷模者。

Article 3: Each year, the Taiwan Scholarship and Huayu Enrichment Scholarship Program

Office distributes the recommendation form to institutions who have Taiwan Scholarship or Huayu Enrichment Scholarship students enrolled. The institutions are asked to recommend Taiwan Scholarship graduates or Huayu Enrichment Scholarship completers of that year who have the following types of excellent performance, and document this on the form. One to five pieces of documentation are to be attached to the form and completed forms are to be sent back to the Taiwan Scholarship and Huayu Enrichment Scholarship Program Office at Ming Chuan University for review by the Selection Committee. Students are to be recommended for one of the types of excellent performance in consideration for the award. Each institution may nominate up to five (5) graduates holding Taiwan Scholarships and up to three (3) completers holding Committee Scholarships (Neither the recommendation forms nor the supporting documentation, will be returned, rather kept on file by the Taiwan Scholarship and Huayu Enrichment Scholarship Program Office.).

1. Service Type: Those who participate in all manner of on-campus and off-campus service activities who are passionate about public welfare, made sacrificial contributions, and demonstrated selfless spirit.
2. Academic Type: Those who have outstanding academic grades during their study period, placing in the top three of their class for two consecutive semesters, or who have outstanding scores in on-campus or off-campus competitions
3. Other Performance Type: Those who have an excellent record not included in the types above and can be considered a role model for his or her peers.

第四條：評選小組於收到推薦表後，召開評選會議，獲選者於畢（結）業生歡送會中受領獎狀或獎牌。

Article 4: Upon receiving the recommendation forms, the Selection Committee will hold a meeting to select those who will receive a certificate or medal during the Graduates (Completers) Farewell Party.

第五條：本要點經臺灣獎學金及華語文獎學金計畫辦公室工作會議通過後公佈實施，修正時亦同。

Article 5: Upon being passed at a Working Meeting of the Taiwan Scholarship and Huayu Enrichment Scholarship Program Office, these Guidelines were announced and implemented. Any revision must follow the same procedures.

****In the event of any inconsistency or discrepancy between the Chinese and other language versions of this document, the Chinese version shall prevail.****